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Pensionärsrådets sammanträde  
den 14 april 2025 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki 

Stefan Meijer 

SPF Seniorerna Farsta 

PRO Farsta 

Ing-Marie Svensson SPF Seniorerna Sköndal 

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Kerstin Strömberg 

 

Ersättare 

PRO Farsta 

Wåge Johansson 

Gunnar Björkman 

PRO Sköndal 

PRO Sköndal 

Gunilla Thorsson SPF Seniorerna Farsta 

Ann-Christine Hanerud 

Sven-Göran Svanborg 

 

SPF Seniorerna Sköndal 

PRO Farsta 

 

 

 

 

 

Tjänstepersoner 

 

Jonas Wilhelmsson avdelningschef äldreomsorg 

Maria Premfors sekreterare, 

verksamhetscontroller 

 

§ 2 Ann Baeza Karlsson kvalitetsutvecklare, 

beställarenheten 

äldre 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

        

Justerat via mejl/ Justerat via mejl/ 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare 
och tid för justering, anmälan av protokollet från förra 
sammanträdet 

Dagordningen godkändes med tillägg under § 7 Övriga frågor. 

Protokollet justeras av ordförande och vice ordföranden tisdagen 

den 15 april 2025. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 3 mars 2025 anmäldes 

och lades till handlingarna.  

 

§ 2 Besök 
Ann Baeza Karlsson, kvalitetsutvecklare inom beställarenheten 

äldre, informerar rådet om Stockholms stads arbete med 

omställningen till den nya socialtjänstlagen. Lagen förväntas 

träda i kraft den 1 juli 2025 och syftar bland annat till att göra 

socialtjänsten mer förebyggande, tillgänglig och 

kunskapsbaserad. 

 

Områden som betonas mer i den nya lagen: 

- Mänskliga rätter  

- Jämställdhet  

- Barnrättsperspektivet 

- Brottsförebyggande ansvar 

- Arbete mot hedersvåld och våld i nära relation 

 

Förändringar som kommer att ses i den nya lagen är en ny 

struktur, ett modernare språk och att äldreomsorgens värdegrund 

utvidgas så att bestämmelsen ska gälla alla, inte bara gruppen 

äldre. Vidare ger den nya lagen kommunerna möjlighet att 

besluta att vissa insatser får ges utan individuell behovsprövning. 

 

Inom Stockholms stads arbete med omställningen, som 

påbörjades våren 2024, har övergripande målsättningar tagits 

fram. Likaså har förslag på insatser som är lämpliga att ge utan 

individuell behovsprövning och arbetssätt som ska göra 

socialtjänsten mer tillgänglig och förebyggande tagits fram. 

 

Rådet tackar Ann så mycket för besöket. 
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§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 24 april 

Ärende nr 4:  

Medborgarförslag om att förlänga räcket vid Gubbängens 

tunnelbanestation  

Svar på medborgarförslag 

Dnr FAR 2024/950 

Förvaltningen föreslår att ledstången på den södra sidan förlängs 

och planteringsräcket tas bort, men att den norra sidan lämnas 

som den är. Rådet anser däremot att båda räckena ska förlängas, i 

enlighet med medborgarförslaget. 

 

Ärende nr 5:  

Medborgarförslag om ett nytt elljusspår från Magelungens 

strandpromenad till Farsta idrottsplats utegym  

Svar på medborgarförslag 

Dnr FAR 2025/20 

Rådet ansluter till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ärende nr 6:  

Underlag för budget 2026 med inriktning 2027 och 2028 för 

Farsta stadsdelsnämnd 

Dnr: FAR 2025/234 

Omvärldsfaktorer och utmaningar – förebyggande åtgärder 

Rådet finner det glädjande att det i underlaget poängteras att fler 

seniorbostäder behöver byggas.  

 

Omvärldsfaktorer och utmaningar – Socialstyrelsens 

brukarundersökning 

Rådet har flertalet gånger påpekat att resultatens tillförlitlighet i 

socialstyrelsens brukarundersökning kan ifrågasättas mot 

bakgrund av andelen svarande blir mindre samtidigt som andelen 

som besvaras av enbart annan än den äldre ökar. Rådet delar 

synen på att uppföljningsfokus bör flyttas från den 

undersökningen till kvalitetsuppföljning på individnivå vilket är 
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en mer tillförlitlig mätmetod och som rådet menar skulle höja 

kvaliteten. 

  

Tyngdpunkt Farsta 

Rådet anser att utflyttningen från Stockholm samt nedläggning av 

förskolor är viktiga faktorer som borde ha tagits hänsyn till i 

analysen.  

 

Drift - stadsmiljöverksamhet 

Nämnden planerar att återta parkskötseln i egen regi den 1 

oktober 2026. I samband med detta behöver investeringar i 

verktyg, maskiner och övrig utrustning göras. 

Rådet noterar att en arrendeavgift kommer tas ut av 

Exploateringskontoret för de kommunaltekniska ytor 

stadsdelsförvaltningarna behöver för parkdriften.  

Rådet delar därför uppfattningen om att det kommer att inskränka 

på parkskötselns driftbudget och medel som annars hade kunnat 

användas till att göra stadsdelens parker och grönområden rena, 

trygga och attraktiva. 

 

Prioriteringar 2026-2028 

 Främja hälsa och välbefinnande hos seniorer genom 

förebyggande och uppsökande arbete. Motivationsarbetet och 

aktivitetsutbudet ska utgå ifrån seniorernas önskemål och behov 

Rådet har till ovanstående prioritering inte kunnat hitta några 

medel ämnade för detta och undrar hur det är tänkt att finansieras. 

 

Ärende nr 8:  

Ekonomisk månadsrapport mars 2025 

Dnr FAR 2025/100 

Rådet anser att månadsrapporten visar en rejäl avvikelse till 

budget. 
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Ärende 15:  

Revidering av program för inköp, KS 2024/553.  

Svar på remiss från kommunstyrelsen Stockholms stad  

Dnr FAR 2025/181 

Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag och hänvisar till 

rådets bilagda synpunkter.  

 

Ärende 16:  

Revidering av program med mål och riktlinjer för utförare av 

kommunala angelägenheter, KS 2024/800.  

Svar på remiss från kommunstyrelsen.  

Dnr FAR 2025/182 

Rådet har tagit fasta på vilka mål och riktlinjer som ska finnas 

och följas upp. Rådet anser det vara av yttersta vikt att målen är 

mätbara. Vidare anser rådet att det behöver säkerställas att de 

som uppdras att ansvara för uppföljning har rättmätiga kunskaper 

om vad som ska följas upp och hur uppföljningen ska göras. 

 

Ärende 20:  

Detaljplan för Våldö 6 m.fl. vid Farstaängen i stadsdelen 

Farsta  

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Dnr FAR 2025/199 

Delområde A 

Rådet anser att det är viktigt att hänsyn tas till samrådsgruppens 

synpunkter gällande delområde A. Rådet menar att det inte 

framgår tydligt i ärendet vad samrådsgruppen har lämnat för 

synpunkter.  

 

Delområde B 

Rådet anser att parkeringsmöjligheter invid skola och förskola 

saknas i planen. Parkeringsmöjligheter bidrar till en säkrare miljö 

för barn och unga som lämnas eller hämtas vid skola/förskola.  
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Skogsmark, träd- och parkområden. 

Rådet finner det beklagligt ur bland annat luft och regnsynpunkt 

att befintliga träd i naturområden tas bort till förmån för 

bebyggelse samtidigt som nya träd ska planteras för att ersätta de 

gamla träden. Nyplanterade träd fyller inte samma funktion som 

gamla träd.  

 

Ärende 21: 

Detaljplan för Hammarö 11 m.fl. i stadsdelen Farsta  

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Dnr FAR 2025/126 

Rådet noterar att befintliga träd ska tas bort till förmån för 

byggnation. Hur det påverkar befintlig bebyggelse framgår inte i 

ärendet och rådet anser det vara viktigt att ta hänsyn till vilka 

synpunkter som lämnats i samrådsgruppen. 

Rådet ställer sig också frågande till varför skolbyggnader tillåts 

förfalla och nya byggs, i stället för att befintliga rustas upp. 

§ 4 Information från förvaltningen 

Förvaltningen informerar och svarar på frågor om följande. 

 

Nätverk  

Förvaltningen och rådet för dialog om aktuella frågor som 

behandlas i nätverket för sekreterare i pensionärsråden. 

 

Sommarlunch 

Den 9 juni har pensionärsrådet sitt sista sammanträde inför 

sommaren. Efter sammanträdet bjuds rådet in till sommarlunch.  

Separat inbjudan kommer. 

 

Stockholms stads äldreombudsman 

Rapport 2024  

Förvaltningen informerar om att rapporten kommit och rådet 

kommer att få den i ett separat utskick. 
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§ 5 Genomgång av balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

Rådet planerar enligt följande. 

Under sammanträdet den 12 maj kommer rådet att återkomma 

med närmare planering av besök och aktuella frågeställningar.  

§ 6 Övriga frågor  

Information 

Ing-Marie Svensson, SPF Seniorerna Sköndal, informerar om att 

önskemål finns bland seniorer att kunna äta lunch i skolmatsal. 

Mot bakgrund av det har ordförande varit i kontakt med skolan 

men fått beskedet att det inte är möjligt då det skulle innebära 

otillbörlig konkurrens. Tidigare har möjligheten funnits för 

seniorer att kunna äta lunch i skolan. Det var då ett centralt beslut 

utifrån vilket skolorna själva kunde avgöra om de ville erbjuda 

den möjligheten eller inte. 

 

Rådet ser att det finns positiva effekter att uppnå om seniorer 

skulle kunna erbjudas möjlighet att äta lunch i skolmatsalar. 

Förvaltningen tar med sig frågan. 

Samverkan med regionen 

Rådet finner det lämpligt att rådets sekreterare också deltar på 

samverkan mellan KPR och region Stockholm den 2 juni. 

 

§ 7 Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 

 

 

 

 


